
InformowaliÊmy ju˝ Paƒstwa o dzia∏aniach podej-
mowanych przez burmistrzów i wójtów - najpierw po-
wiatu aleksandrowskiego, a póêniej przedstawicieli
ponad stu miast i gmin na rzecz unormowania warun-
ków wspó∏pracy ze spó∏kà Energa OÊwietlenie. Przy-
pomn´ tylko, ˝e w ramach koncernu Energa wyodr´b-
niono spó∏k´ odpowiedzialnà za Êwiadczenie us∏ug
w zakresie oÊwietlenia ulic.

Zarzàd spó∏ki z siedzibà w Sopocie zaproponowa∏
podpisanie nowych umów na konserwacj´ urzàdzeƒ
energetycznych próbujàc narzuciç op∏aty za wykonane
prace wielokrotnie wy˝sze od obowiàzujàcych dotych-
czas. W przypadku Ciechocinka mia∏ to byç wzrost
o 700%!

Kolejne spotkania negocjacyjne wyraênie uelastycz-
ni∏y stanowisko Zarzàdu spó∏ki i doprowadzi∏y do
podpisania umów na warunkach proponowanych
przez przedstawicieli Porozumienia Ciechociƒskiego.
Ustalono odp∏atnoÊç w wysokoÊci 6 z∏ + VAT miesi´cz-
nie od ka˝dego punktu Êwietlnego. Samorzàdowcy
z Porozumienia Ciechociƒskiego uznali jednak, ˝e
unormowanie spornych kwestii mo˝liwe b´dzie do-
piero po nowelizacji ustawy Prawo Energetyczne.

Z tego te˝ powodu zwrócili si´ z wnioskiem do
Przewodniczàcego Sejmowej Komisji „Przyjazne Paƒst-
wo” o umo˝liwienie przedstawienia swojego stanowis-
ka oraz zainteresowanie problemem parlamentarzys-
tów. Szef Komisji Adam Szejnfeld zaprosi∏ przedstawi-
cieli Porozumienia Ciechociƒskiego na jej posiedzenie.
Ustalono, ˝e wspólnie z przedstawicielami koncernów
energetycznych wypracowane zostanà propozycje
zmian ustawowych, które przed∏o˝one zostanà pos∏om
do dalszego procedowania. Na podkreÊlenie zas∏uguje

fakt, ˝e o koniecznoÊci zmiany prawa energetycznego
mówili tak˝e przedstawiciele koncernów energetycz-
nych uczestniczàcych w posiedzeniu.

Aby wypracowaç wst´pne propozycje, do Ciecho-
cinka zaproszeni zostali sejmowi eksperci ds. prawa
energetycznego, reprezentanci grup energetycznych
Enea, Energa, Wielkopolskiej i Mazowieckiej Agencji
Energetycznej, Urz´du Marsza∏kowskiego i Pomorskiej
Grupy Konsultingowej.

Rozmowy skoncentrowa∏y si´ na 4 kluczowych
kwestiach:

- zagwarantowania gminom prawa do zakupu
energii elektrycznej w post´powaniu przetargowym;

- umo˝liwienia samorzàdom dokonywania wyboru
firm konserwujàcych i eksploatujàcych sieç w drodze
przetargu;

- prawo do wykonywania przez gminy modernizacji
sieci poprzez stosowanie energooszcz´dnych êróde∏
Êwiat∏a;

- rekomunalizacja, czyli przywrócenie gminom ma-
jàtku oÊwietleniowego, który choç wybudowany za
Êrodki bud˝etowe miast, poprzez obowiàzujàce prze-
pisy prawa energetycznego przekazywany by∏ przez
lata Zak∏adom Energetycznym.

Podczas spotkania poruszono tak˝e kwesti´ obcià-
˝ania gmin op∏atami za oÊwietlenie obwodnic miast,
mimo ̋ e realizacja ich nie by∏a zlecana przez samorzàdy.
Dyskusja pokaza∏a, jak bardzo rozbie˝ne sà stanowiska
firm energetycznych (ciàgle wyst´pujàcych z pozycji
monopolisty) i gmin, których przedstawiciele bronià
interesu samorzàdów.

Strony ustali∏y wst´pnie harmonogram dalszych
prac i zobowiàza∏y si´ do przygotowania wniosków,
które przekazane zostanà parlamentarzystom z Komisji
„Przyjazne Paƒstwo”.

O nowych ustaleniach w tej sprawie b´dziemy
Paƒstwa informowaç w kolejnych numerach „Zdroju
Ciechociƒskiego”.

           Burmistrz Ciechocinka Leszek Dzier˝ewicz

Mimo rozbie˝nych stanowisk, w kwestii wspólnego zdj´cia con-
sensus znaleziono natychmiast
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